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                                           Protokół  Nr XXXVIII/09 

 z XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 marca 2009 roku  

            odbytej w Sali Urzędu Miejskiego w Łowiczu, Stary Rynek 1 

 

      Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja o realizacji wniosków unijnych za 2008 rok. 

5. Podjęcie uchwał: 

    1/ w sprawie nadania tytułu„Honorowego Obywatela Łowicza”, 

    2/ w sprawie nadania tytułu„Honorowego Obywatela Łowicza”, 

    3/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2009 rok, 

    4/ w sprawie udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu z przeznaczeniem  

        na zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej 

        Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu, 

    5/ w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego dla nauczycieli wysokość stawek 

        wynagrodzenia zasadniczego, wysokość dodatku za wysługę lat, motywacyjnego, 

        funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki przyznawania tych  

        dodatków, warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

        i godziny doraźnych zastępstw oraz tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli, 

    6/ w sprawie określenia obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

        realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym  

        tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, 

    7/ w sprawie udzielania stypendiów za wysokie wyniki w nauce dla uczniów 

        szkół podstawowych i gimnazjów zamieszkujących w Mieście Łowiczu, 

    8/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

        położonej w Łowiczu, obręb Małszyce, przy ul.Małszyce, 

    9/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek gruntu 

        Położonych w Łowiczu, obręb Korbka, przy ul. Gen. Franciszka Włada, 

  10/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek gruntu położonych 

        w Łowiczu, obręb Korabka, przy ul. Klonowej, Wierzbowej, 

   11/w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta  

        Łowicza, fragmenty obszarów urbanistycznych Kostka i Łowicka Wieś w rejonie ulicy 

        Katarzynów – Łyszkowickiej,  

  12/ w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/223/2008 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia  

         24 kwietnia 2008 roku w sprawie zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności 

         publicznej Gminy Miasta Łowicza -Ośrodek Sportu i Rekreacji w Łowiczu, 

         sposobu ustalania opłat za ich korzystanie oraz powierzenie Burmistrzowi Miasta 

         Łowicza uprawnienia do stanowienia o ich wysokości,  

  13/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu na zakup 

         tomografu komputerowego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu 

         ul. Ułańska 28 – Szpitala, 

   14/ w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w Szpitalu Zespołu Opieki 

         Zdrowotnej w Łowiczu i Zakładzie  Karnym w Łowiczu. 

6.Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami oraz 

   informacja na temat sytuacji na lokalnym rynku pracy oraz instrumentów       

   formalno-prawnych gminy w zakresie przeciwdziałania wzrastającemu bezrobociu.   
7.Odpowiedzi na interpelację i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji . 

8. Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
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9. Ustalenia terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

10 Zakończenie obrad XXXVIII  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

Ad.1. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk Zasępa 

Powitał Radnych, Burmistrzów Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę 

Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Pana Bolesława Heichmana Wicestarostę 

Łowickiego, Dyrektorów jednostek, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Pana Andrzeja 

Rokickiego Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji, Pana Piotra Błaszczyka  p.o. 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, Sekretarza Miasta Panią Marię 

Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału,  

Prof. Wiesława Jana Wysockiego, pracowników Urzędu Miejskiego i przedstawicieli mediów 

oraz zaproszonych gości. 

     . 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na  stan Radnych 21 na Sesji, obecnych jest 

20 Radnych i podejmowane uchwały będą prawomocne 

 

Ad.2. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  porządek obrad XXXVIII Sesji został 

przesłany wszystkim zaproszonym. 

Radny Robert Wójcik – stwierdził, że zgodnie z  par.54 ust.3 Statutu Miasta Łowicza  

Radzie Miejskiej przedkłada się  projekty uchwał  a nie we wszystkich jest taki zapis. 

Radny Robert Wójcik i Radny Ryszard Szmajdziński – wystąpili z wnioskiem o zdjęcie  

 z porządku obrad projektu uchwały nr 12 z powodu powtórnego przeanalizowania opłat  

 za korzystanie z obiektów sportowych i dochodów do budżetu OS i R. 

 Pan Krzysztof Jan Kaliński – Burmistrz Miasta poinformował, że w dniu dzisiejszym  

 został przejęty stadion „Pelikan”,który będzie nosił oficjalna nazwę „stadion przy  

 ul.Starzyńskiego”. Stwierdził, że podjęcie uchwały jest niezbędne, aby podpisać umowę  

 dzierżawy z Klubem ‘Pelikan”. Burmistrz Miasta zaapelował, aby nie zmieniać porządku   

 obrad Sesji. Stwierdził, że podjęta uchwała  może być zmieniona w innym terminie. 

  Radny Ryszard  Szmajdziński – stwierdził, że  wycofuje wniosek o zmianę porządku 

  obrad.                            

  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad XXXVIII Sesji zostaje  

  przyjęty bez zmian. ( 19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”) 

 

 Ad.3.  

  Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokół z  XXXVII Sesji został  

  wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.  

  Sekretarz Sesji Radny Robert Wójcik oraz pozostali Radni uwag nie zgłosili 

  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Protokół z XXXVII Sesji został przyjęty  

  bez zmian.          

  Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował na Sekretarza XXXVIII Sesji Radną 

  Ewę Zbudniewek, która wyraziła zgodę. 

 

 Ad.4. 

 Informację o realizacji wniosków unijnych za 2008 rok przedstawił Pan Bogusław 

 Bończak Zastępca Burmistrza Miasta  

                                      /stanowi załącznik/ 
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Pan Robert Oberman- poinformował, że przy przygotowaniach  wniosków i ich  realizacji 

pomagają  Wydział Inwestycji i Remontów  oraz ZUK i  MZOP. 

Radna Ewa Zbudniewek – stwierdziła, że jako pierwsze zadanie rozliczone w 2008 roku, 

były inwestycje realizowane ze środków finansowych pozyskanych w poprzedniej kadencji.   

Pan Bogusław Bończak – stwierdził, że w swojej wypowiedzi informował Radnych, 

że w 2008 roku była rozliczana inwestycja wykonywana ze środków unijnych pozyskanych 

w poprzedniej kadencji. 

Stwierdził, że w 2008 roku pozyskano środki unijne na kwotę około 35.700.000 złotych. 

Z-ca Burmistrza Miasta –poinformował, że w 2008 roku  podpisane zostały umowy  

na dofinansowanie: 

1/renowacji zespołu dawnej Kolegiaty Prymasowskiej w Łowiczu- najcenniejszego skarbu 

Ziemi Łowickiej wraz z utworzeniem kompleksu rekreacyjno-wypoczynkowego w parku 

Błonie”. 

2/przebudowy istniejących komunalnych ujęć wody, rozbudowa i przebudowa obiektów stacji 

uzdatniania wody i budowa akredytowanego laboratorium w Łowiczu przy ul. Blich, 

3/E – Urząd w Łowiczu. 

Radny Robert Wójcik – zwrócił się z zapytaniem, jakie wnioski  planowane są w 2009 roku.  

Pan Bogusław Bończak – poinformował, że w ubiegłym roku udało się podpisać 3 umowy 

na dofinansowanie dużej kwoty ze środków unijnych, dzięki poparciu Rady Miejskiej. 

Planowane jest wystąpienie z wnioskiem na infrastrukturę transportową.  

Przygotowywany jest wniosek na modernizację 3ulic: 3-go Maja, Sybiraków i ul. Bielawską. 

Planowane jest wystąpienie z wnioskiem na termomodernizację przedszkoli typu 

szwedzkiego oraz Zespołu Szkół z klasami Integracyjnymi. Wnioski powinny być złożone  

do końca września b.r. Rozważane jest złożenie wniosku na rozwój infrastruktury 

transportowej, obecnie  prowadzone są rozmowy z Dyrektorem MZK. 

Złożone są wnioski o dofinansowanie budowy boisk na terenie miasta. Z Ministerstwa Sportu. 

Obecnie rozważane są różne formy na pozyskiwanie środków finansowych  zewnętrznych na 

zadania inwestycyjne w mieście. 

Obecnie trwają procedury przetargowe na wyłonienie wykonawcy trybun na stadionie O Si R. 

 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji  

                              Radny Jacek Haczykowski  

 Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji  

                              Radny Grzegorz Wojciechowski  

                                        / stanowią załączniki/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje informację do 

wiadomości. 

 

Ad.5. 

 

1/Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Łowicza” 

  - przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk Zasępa  

                                         / stanowi załącznik/ 

Biografię i zasługi Księdza Biskupa Łowickiego Andrzeja Franciszka Dziuby dla miasta  

i regionu przedstawił Profesor Wiesław Jan Wysocki Honorowy Obywatel Łowicza. 

                                                /stanowią załączniki/ 

Pan Krzysztof Jan Kaliński –stwierdził, że współpraca władz miasta z księdzem Biskupem 

Andrzejem Dziubą układa się bardzo dobrze. 
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Prowadzone są  rozmowy związane z obchodami rocznicy śmierci Papieża  

Jana Pawła II, Bożego Ciała czy Kongresu Eucharystycznego.  

Planowane jest umieszczenie tablic historycznych na zabytkowych budynkach w mieście. 

Burmistrz Miasta poinformował, że były prowadzone rozmowy na temat przejazdu 

samochodów przez Stary Rynek, gdzie powstawały duże korki. 

Ksiądz Biskup wyraził zgodę, aby na jakiś czas możliwy był przejazd ulicą Podrzeczną 

obok Ratusza i Katedry. 

Ksiądz Biskup dba bardzo o tradycje miasta Łowicza i ciągle podkreśla, że nasze miasto ma 

bogatą historię ludową ,kościelną,księżacką. Bardzo interesuje się wydawnictwami, czyta  

na bieżąco prasę. Biskup bierze udział w uroczystościach miejskich i podkreśla przywiązanie 

do miasta Łowicza. Dzięki dobrej współpracy został złożony wspólny wniosek na kwotę 

około 31 mln złotych na zadania wspólne miasta i kościoła. 

 

 Opinię Sądu Honorowego – przedstawiła Radna Krystyna Ostrowska  Wiceprzewodnicząca  

                           Rady Miejskiej . 

                                        / stanowi załącznik/ 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/328/2009  

                                    20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

2/ Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „ Honorowego Obywatela Łowicza”-    

    przedstawił Radny Henryk Zasępa Przewodniczący Rady Miejskiej.  

                                          / stanowi załącznik/ 

Radny Tadeusz Żaczek – przedstawił zasługi i biografię dr.Ziemowita Skibińskiego 

                                            / stanowi załącznik/ 

Radny Ryszard Szmajdziński – zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały jest zapis, że  

tytuł będzie wręczony osobie nieżyjącej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  przeprosił za pomyłkę, która została poprawiona   

w oryginale uchwały. 

 

Radna Krystyna Ostrowska – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała opinię Sądu 

Honorowego.                       / stanowi załącznik/  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/329/2009  

                                    20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

Pan Krzysztof Jan Kaliński – poinformował, że w 2007 roku Rada Miejska  podjęła  

uchwałę w sprawie pozbawienia tytułu „ Honorowego Obywatela Miasta Łowicza” 

Bolesława Bieruta oraz Michała Rolę –Żymierskiego.   

 

3/Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Łowicza na 2009 rok – 

  przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta. 

                                       / stanowi załącznik/ 

  Radny Robert Wójcik – stwierdził, że wzrasta deficyt, o co najmniej o 2mln złotych, 

  co nie jest powodem do zadowolenia. Na Komisji Budżetu i Finansów Skarbnik Miasta 

  informował, że wykonanie dochodów miasta za okres  2,5 miesiąca jest słabe. 

  Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Miasta o przedstawienie dochodów do budżetu  

  za 2.5 miesiąca 2009 roku. 

  Pan Arkadiusz Podsędek – stwierdził, że nasze miasto nie różni od innych gmin w kraju.    

  Spadają dochody od osób prywatnych oraz od czynności cywilno-prawnych.. 
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  Dotacje od Wojewody na zadania gminy są około 10 % - 14 % niższe niż roku temu. 

  Podatek od nieruchomości był wpłacany za I ratę do 15 marca b.r. i w sprawozdaniu  

  za miesiąc marzec będzie wiadomo, jakie są dochody do budżetu miasta.  

  Radny Kazimierz Sobieszek- zwrócił się z zapytaniem, na jakie cele przeznaczona jest  

  kwota 500.000 zł zapisana w uchwale, jako rezerwa inwestycyjna. 

  Pan Krzysztof Jan Kaliński – Burmistrz Miasta –stwierdził, że deficyt budżetowy wynika  

  z dodatkowych zadań inwestycyjnych i rezerwy budżetowej 500.000 zł. 

  W budżecie miasta na 2009 rok zostały nakreślone zadania inwestycyjne i rezerwa  

   inwestycyjna jest niezbędna, aby była możliwość przesuwania środków finansowych  

   na inwestycje, jeśli koszt realizacji będzie wyższy niż zaplanowano.  

   Przetargi na inwestycje określają realną kwotę, za jaką można zrealizować inwestycje. 

   Pan Arkadiusz Podsędek –stwierdził, że kwota 400.000 złotych została przeznaczona  

   na tomografu  komputerowego dla Starostwa Powiatowego. 

 

            Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji 

                        Budżetu i Finansów radny Grzegorz Wojciechowski. 

                                          / stanowi załącznik/ 

 Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/330/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 1 „wstrzymujących” 

 

  4/Projekt uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu   

     z przeznaczeniem na zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 

     Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu – przedstawiła  

           Pani Edyta Fabijańska Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich. 

                                               / stanowi załącznik/ 

         Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta –przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                   Radny Jacek Haczykowski. 

         Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji 

                     Budżetu i Finansów radny Grzegorz Wojciechowski. 

                                          / stanowią  załączniki/ 

    Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/331/2009  

                                    20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

    5/Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego dla nauczycieli  

       wysokość stawek wynagrodzenia zasadniczego, wysokość dodatku za wysługę lat,  

       motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki  

       przyznawania tych dodatków, warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia   

       za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz tryb i kryteria  

       przyznawania nagród dla nauczycieli wraz z uzasadnieniem– przedstawiła  

       Pani Małgorzata Nowak Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych. 

                                               / stanowi załącznik/ 

       Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Zastępca Przewodniczącego Komisji  

                                       Radna  Grażyna Sobieszek 

                                    Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/332/2009  

                                    20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 
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    6/ Projekt uchwały w sprawie określenia obowiązkowego tygodniowego wymiaru 

        godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki  

        określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin       
        przedstawiła Pani Małgorzata Nowak Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw  

                              Społecznych. 

                                       / stanowi załącznik/ 

                                 Pytań i uwag nie zgłoszono. 

       Radny Henryk Zasępa – zaapelował do Pani Naczelnik z prośbą, aby we wzorze  

       matematycznym zawartym w uchwale były jednakowej wielkości litery  X i Y. 

  

       Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła  Zastępca Przewodniczącego Komisji  

                                  Radna Grażyna Sobieszek. 

       Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/333/2009  

                                    20 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

   7/Projekt uchwały  w sprawie udzielania stypendiów za wysokie wyniki w nauce dla  

      uczniów szkół podstawowych i gimnazjów zamieszkujących w Mieście Łowiczu- 

      przedstawiła Pani Małgorzata Nowak Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych. 

                                               / stanowi załącznik/ 

      Radna Ewa Zbudniewek- stwierdziła, że nie może poprzeć projektu uchwały   

      ze względów etyczno-moralnych, ponieważ coraz więcej rodzin przeprowadza się                                   

      do swoich domów poza teren miasta. Dzieci najzdolniejsze mogą być pozbawione prawa 

      do uzyskania stypendiów, co jest niesprawiedliwe, różnicuje dzieci, wprowadza  

      nie zadowolenie dzieci i ich rodziców. Z informacji wynika, że tak stanowi prawo, 

      ale ustalenie takich zasad jest nie pedagogiczne. Należy zastanowić się jak traktować  

      dzieci bardzo dobrze się uczące a dzieci zamieszkują poza terenem miasta. 

      Radny Robert Wójcik –zwrócił uwagę, że średnia ocen została ustawiona na wysokim  

      poziomie, co może spowodować ograniczenie ilości uczniów. Należy zastanowić  

      się nad obniżeniem średniej ocen. 

      Radna Grażyna Sobieszek – stwierdziła, że popiera opinie Radnej Ewy Zbudniewek. 

      Uchwały podejmowane muszą być oparte na podstawie prawnej, z której wynika, że  

      gmina może finansować swoich mieszkańców. Można wprowadzić stypendia dla uczniów 

      w oparciu o ustawę o systemie oświaty, i nie byłoby różnicowania uczniów  

      najzdolniejszych.  

      Radny Ryszard Szmajdziński –stwierdził, że gmina odpowiada za wszystko,co dzieje  

      się na terenie gminy i może finansować tylko swoich mieszkańców. 

      Zgłosił wniosek o wykreślenie połowy zdania w załączniku do uchwały w pkt.2 p.pkt”e” 

      „ i uzyskuje z niej, co najmniej dobre oceny z pozostałych przedmiotów”. 

      Stwierdził, że często u dzieci  uzdolnionych w jednej dziedzinie wiedzy inne przedmioty  

      są na niższym poziomie. 

      Celem podejmowanej uchwały jest przyznawanie stypendiów najbardziej uzdolnionym. 

      Radna Ewa Zbudniewek – stwierdziła, że prawo jest prawem, ale wiele dzieci może 

      czuć się pokrzywdzonym. Należy zastanowić się nad ustaleniem innego rodzaju  

      stypendiów, aby możliwe było objęcie wszystkich dzieci uzdolnionych. 

      Radny Tadeusz Żaczek – stwierdził, że prawdą jest ,iż  część dzieci będzie  

      pokrzywdzonych. Można wystąpić z petycją do Ministerstwa Edukacji, aby była  

      możliwość objęcia stypendiami wszystkich uzdolnionych dzieci. 

      Radna Grażyna Sobieszek- zwróciła uwagę, że nie zgadza się z propozycją Radnego    

      Ryszarda Szmajdzińskiego w sprawie wykreślenia z projektu uchwały części zdania. 
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      Stwierdziła, że  przypadku dzieci uzdolnionych z przedmiotów takich jak: w -f, muzyka, 

      czy plastyka nauczyciele są zobowiązani do oceniania zaangażowania na tych zajęciach  

      i wystawić ocenę dobrą. 

      Stwierdziła, że dobrze, iż ustalono wysoka poprzeczkę dla uczniów, ponieważ planowane  

      są stypendia wysokie. 

      Radny Henryk Zasępa – stwierdził, że jeśli uczeń jest bardzo dobry  z kilku  

      przedmiotów to jest praktykowane, iż z innych może otrzymać ocenę dobrą, jeśli 

      sumiennie wykonuje obowiązki. 

      Radny Ryszard Szmajdziński –stwierdził, że nie chce dyskutować z radnymi, którzy są  

      nauczycielami z zawodu, ale różne są problemy w szkole z dziećmi. 

      Radny zwrócił uwagę, że zgłosił wniosek, który powinien być przegłosowany. 

      Pan Krzysztof Jan Kaliński – stwierdził, że obowiązkiem  Radnego jest 

      przestrzeganie prawa i uchwała nie może być podjęta inna niż zgodna z prawem.   

      Mieszkańcy Gminy płacą podatki do Gminy a środki z budżetu miasta mogą być 

      przeznaczone dla naszych mieszkańców. 

      Stwierdził, że wniosek radnego może mieć swoje uzasadnienie, jeśli radni go  

      przegłosują. Dzieci mają różne uzdolnienia, ale mogą być gorsze oceny z 1 lub 2 

      przedmiotów. Dzieci uzdolnione a mieszkające poza miastem można wyróżniać w inny  

      sposób. 

      Radny Robert Wójcik – zwrócił się z zapytaniem, ile dzieci może osiągnąć wyniki  

      proponowane w uchwale, aby uzyskać stypendium. 

      Pani Małgorzata Nowak – poinformowała, że ustalenie wysokiej średniej na poziomie  

      5.5 dla uczniów szkół podstawowych i gimnazjum na 5.0 przyczynia się do zwiększenia  

      prestiżu przyznawanego stypendium przez Burmistrza Miasta.  

      Kryteria zostały uzgodnione z Dyrektorami poszczególnych szkół z terenu miasta. 

      Pan Krzysztof Jan Kaliński –poinformował, że niektórzy uczniowie mają po kilka ocen  

      bardzo dobrych, ale mogą zdarzyć się gorsze oceny z niektórych przedmiotów. 

      Radny Robert Wójcik – zasugerował, że należy zastanowić się czy nie obniżyć  

      kryterium do 5.30 średnich ocen  dla uczniów w  szkole podstawowej. 

      Radny Henryk Zasępa- stwierdził, że Dyrektorzy analizowali średnią ocen w szkole 

       i nie należy tego zmieniać. 

       Radna Grażyna Sobieszek – poinformowała, że w jednej z łowickich szkól w jednej    

       klasie na I półrocze średnią 5.3 osiągnęło 5 osób. Należy liczyć się, że na koniec roku  

       będzie wyższa średnia i uczniów może być znacznie więcej. Jeśli obniżymy kryterium  

       to z jednej szkoły może być chętnych,  kilkanaście uczniów i wtedy nagroda nie będzie  

       prestiżowa. W każdej szkole może być około 10 klas. 

       Pani Małgorzata Nowak-poinformowała, że przy wystawianiu ocen za I półrocze  

       średnich ocen 5.3 było dużo. Na koniec roku średnia może wzrosnąć u wielu uczniów. 

       Przy obecnie proponowanej średniej z każdej szkoły może być kilkoro uczniów  

       kwalifikujących się do stypendiów. 

       Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wniosku zgłoszonego 

       przez Radnego Ryszarda Szmajdzińskiego w sprawie wykreślenie połowy zdania  

       w załączniku do uchwały, w pkt.2 ppkt.e  w brzmieniu i uzyskuje z niej, co najmniej  

       dobre oceny z pozostałych przedmiotów”. 

                                       17 „za”,0 „przeciw”,3 wstrzymujących 

        Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że wniosek radnego został przyjęty. 

 

         Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła   Zastępca  Przewodniczącego Komisji  

                                         Radna  Grażyna Sobieszek  

                                        / stanowi załącznik / 
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       Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością  

       głosów 

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/334/2009  

                                    17 „za” ,0 „przeciw” , 3 „wstrzymujących” 

                   

     8/Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej 

       nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Małszyce, przy ul.Małszyce-  

           przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

                                          / stanowi załącznik/ 

                                        Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                   Radny Jacek Haczykowski. 

                                          / stanowi załącznik/ 

       Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                      U c h w a ł ę Nr XXXVIII/335/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

     9/ Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek  

        gruntu położonych w Łowiczu, obręb Korabka, przy ul. Gen. Franciszka Włada – 

           przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

                                          / stanowi załącznik/ 

                                        Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                   Radny Jacek Haczykowski. 

                                          / stanowi załącznik/ 

        Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                       U c h w a ł ę Nr XXXVIII/336/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

   10/ Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych działek  

        gruntu położonych  w Łowiczu, obręb Korabka, przy ul. Klonowej, Wierzbowej- 

                      przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

                                          / stanowi załącznik/ 

                                        Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                   Radny Jacek Haczykowski. 

                                          / stanowi załącznik/ 

        Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                       U c h w a ł ę Nr XXXVIII/337/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

   11/Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

        przestrzennego miasta Łowicza, fragmenty obszarów urbanistycznych Kostka  

        i Łowicka Wieś w rejonie ulicy Katarzynów – Łyszkowickiej – 

             przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami. 

                                          / stanowi załącznik/ 

                                        Pytań i uwag nie zgłoszono. 

        Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji 

                                   Radny Jacek Haczykowski. 
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                                          / stanowi załącznik/ 

        Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                       U c h w a ł ę Nr XXXVIII/338/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

  12/ Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/223/2008 Rady Miejskiej 

        w Łowiczu z dnia 24 kwietnia 2008 roku w sprawie zasad korzystania z obiektów  

        i urządzeń użyteczności publicznej Gminy Miasta Łowicza -Ośrodek Sportu 

        i Rekreacji w Łowiczu sposobu ustalania opłat za ich korzystanie oraz powierzenie  

        Burmistrzowi Miasta Łowicza uprawnienia do stanowienia o ich wysokości – 

         przedstawił Pan Artur Michalak Naczelnik Wydziału Promocji Kultury,  

                                                                               Sportu i Turystyki. 

                                                /stanowi załącznik/ 

         Radny Robert Wójcik – zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały w par.1 nie został  

         wpisany rok podjęcia zmienianej uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu. 

          

           Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Zastępca przewodniczącego Komisji 

                                           Pani Grażyna Sobieszek 

                                           /stanowi załącznik/ 

           Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                       U c h w a ł ę Nr XXXVIII/339/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

   13/Projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łowickiemu 

        na zakup tomografu komputerowego dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu          

        ul. Ułańska 28 – Szpitala – przedstawiła Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta 

                                              / stanowi załącznik/ 

        Pan Krzysztof Jan Kaliński –poinformował, że z inicjatywy władz miasta po ustaleniu  

        z Dyrektorem ZOZ  ustalono wspólne zakupienie tomografu komputerowego dla  

        naszego Szpitala przy udziale Starostwa i Gmin z powiatu Łowickiego. 

        Burmistrz Miasta poinformował, że zorganizowano dwa spotkania z Wójtami  

        Gmin, które zadeklarowały swoją pomoc dla  Szpitala. 

 

          Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Zastępca przewodniczącego Komisji 

                                           Pani Grażyna Sobieszek 

                                           /stanowi załącznik/ 

           Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                       U c h w a ł ę Nr XXXVIII/340/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

 

   14/ Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w Szpitalu  

         Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu i Zakładzie  Karnym w Łowiczu – 

          przedstawiła Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta 

                                              / stanowi załącznik/ 

           Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie  

                                       U c h w a ł ę Nr XXXVIII/341/2009  

                                    19 „za” ,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących 
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  Ad. 6. 

    Informację o działaniach w okresie między Sesjami oraz informację na temat sytuacji  

    na lokalnym rynku pracy oraz instrumentów formalno-prawnych gminy w zakresie  

    przeciwdziałania wzrastającemu bezrobociu – przedstawił Pan Krzysztof Jan Kaliński 

                              Burmistrz Miasta / stanowi załącznik/ 

    Pani Martyna  Szpiek – Górzyńska Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Łowiczu    

    przedstawiła informacje o sytuacji na lokalnym rynku pracy. 

                                              / stanowi załącznik/ 

    Radny Robert Wójcik –zwrócił się z zapytaniem, czy planowane jest utworzenie Centrum 

    Aktywizacji Zawodowej i jaki będzie zakres działania. 

    Pani Martyna Szpieg-Górzyńska –poinformowała, że planowane jest utworzenie  

    Centrum Aktywizacji Zawodowej do końca 2009 roku. 

    Stwierdziła, że jest to zebranie wiedzy w 1 miejscu ze wszystkich stanowisk dotyczących  

     usług na rynku pracy. 

     Tworzone Centrum Aktywizacje Zawodowej będzie działało w oparciu o Dział Rynku  

     Pracy, który realizuje obecnie te zadania. 

     Radny Robert Wójcik –zwrócił się z zapytaniem ,czy planowane jest wykorzystanie  

     programów unijnych, gdzie jest dużo środków finansowych na promowanie  

     przedsiębiorczości, na tworzenie instytucji otoczenia biznesu. Mogą być tworzone 

     inkubatory przedsiębiorczości, fundusze  doręczeniowe, kredytowe. 

     Można uzyskać kredyty na wsparcie inwestycji dla przedsiębiorców. 

     Planowane było utworzenie w Łowiczu Funduszu Doręczeniowego  

     i kredytowego i takie działania powinny być podejmowane. 

     Można  uzyskać środki finansowe na uzbrojenie terenów inwestycyjnych. 

     Stwierdził, że dobrze się stało, iż należymy do Łódzkiej Specjalnej  Strefy Ekonomicznej. 

     Powinny być podejmowane rozmowy z Wójtem Gminy Łowicz mające na celu  

     powiększenie terenów inwestycyjnych.  

     Pan Krzysztof Jan Kaliński -  stwierdził, że należy w pierwszej kolejności sprzedać  

     16 ha gruntów miasta. Obecnie miasto zainwestowało około 4 mln złotych w infrastrukturę  

     drogową w tym rejonie. Możliwe jest włączenie do strefy prywatnych nieruchomości  

     przyległych, które obecnie są nieużytkami. 

     Radny Robert Wójcik – stwierdził, że wiele gmin likwiduje bariery architektoniczne ,  

     zatrudnia osoby niepełnosprawne, które promują działalność gospodarczą. 

     Należy zastanowić się nad zwolnieniami z podatku dla tych  przedsiębiorców.   

     Poinformował, że można uczestniczyć w Giełdach pracy lub planować zorganizowanie 

     w naszym mieście. Należy podejmować rozważnie uchwały w sprawie podwyżek wody  

     czy innych obciążeń dla przedsiębiorców. 

     Należy pozyskiwać środki finansowe unijne na rozwój przedsiębiorczości, wskazywać  

     źródła dofinansowania. 

     Pani Maryna Szpiek- Górzyńska –poinformowała, że w 2008 roku wykorzystano o 84 %  

     więcej środków finansowych na rozwój działalności gospodarczej w porównaniu do  

     ubiegłego roku. Stwierdziła, że  PUP współpracuje ze Społeczną Radą Gospodarczą, 

     uczestniczy w spotkaniach. Organizowane są szkolenia w zakresie pozyskiwania środków 

     unijnych i  otwierania działalności gospodarczej. 

     Pan Bogusław Bończak-poinformował, że było takie spotkanie z lutym tego roku przy  

     udziale Pani Dyrektor PUP. 

     Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za informację i udział w  Sesji  Pani  

     Dyrektor PUP.  

     Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła do wiadomości  

     informację Burmistrza Miasta  i Pani Dyrektor PUP. 



 11 

    

     Przewodniczący Rady Miejskiej i Burmistrz Miasta wręczyli Pani Martynie Szpiek- 

     Górzyńskiej  podziękowanie za dobrą współpracę w zakresie opieki nad zwierzętami  

     w mieście. 

 

    Ad.7.  

 

   Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na poprzedniej sesji Radni Robert  

   Wójcik i Radny Ryszard Szmajdziński zgłosili wniosek, który został zrealizowany  

   na dzisiejszej sesji w  pkt.6 porządku obrad.  

 

  Ad. 8.  

 

   Radny Robert Wójcik i Radny Ryszard Szmajdziński zgłosili zapytanie w sprawie  

   zatrudniania osób niepełnosprawnych. 

                                    / stanowi załącznik/ 

   Radny Leszek Plichta – zgłosił wniosek w sprawie poprawy oznakowania ulic na terenie  

   miasta.                           / stanowi załącznik/ 

   Radny Robert Wójcik – zwrócił się z zapytaniem, czy został ogłoszony przetarg na remont  

   kanalizacji na osiedlu Kostka. 

   Pan Krzysztof Jan Kaliński – poinformował, że przetarg nie jest ogłoszony, ale  

   zarezerwowano środki finansowe na ten cel w wysokości 500.000 złotych. 

   Pan Grzegorz Pełka – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów –poinformował, że  

   przetarg nie został ogłoszony, wykonawcą będzie ZUK, który zna sieć wodociągową  

   w tym rejonie. Obecnie przygotowywane są dokumenty a prace powinny być rozpoczęte 

   w I półroczu 2009 roku. 

    

  Radna Jolanta Głowacka – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej –przedstawiła  

  pismo Stowarzyszenia Przeszczepionych Serc w sprawie promowanie wiedzy  

  o transplantacji narządów ludzkich.  

  Stowarzyszenie wyraziło podziękowanie za  cenną inicjatywę Radnemu Józefowi  

  Szczepanikowi. 

                                              / stanowi załącznik/ 

  Pan Burmistrz Miasta poinformował, że w dniu 6 kwietnia 2009 roku o godz. 17-tej  

  w Katedrze Łowickiej  odbędzie się Koncert Orkiestry pod batutą Krzysztof Pendereckiego.    

  Koncert odbędzie się na zaproszenie Urzędu Miejskiego, Starostwa Łowickiego, 

  Urzędu Gminy Łowicz oraz Fundacji „ Czyń dobro”. 

   

 Burmistrz Miasta zwrócił się z prośbą do Radnych aby Komisja Rewizyjna odbyła 

 posiedzenie o godz.13-te w dniu 6 kwietnia 2009 roku zamiast o godz.14-tej ze wzglądu  

 na planowany koncert w Katedrze. 

 Burmistrz Miasta – poinformował, że w dniu 3 kwietnia 2009 roku o godz.19.30 

 planowane jest przejście ulicami miasta „Drogi Krzyżowej”, zaapelował o udział radnych  

 w uroczystościach. 

 Pan Bogusław Bończak- Zastępca Burmistrza Miasta  poinformował, że dniu 28 marca  

 2009 roku  na O Si R,o godz.10-tej przybędzie 9 ekip z województwa Łódzkiego, 

 gdzie  odbędą się rozgrywki w piłce halowej, na które zaprosił wszystkich Radnych.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że  wpłynęły 2 pisma o podobnej treści do 

pism złożonych wcześniej od Stowarzyszenia Wsi „Urzecze” i Pana Ryszarda Gardenera. 

Zainteresowali Radni mogą zapoznać się z treścią  w Biurze Rady Miejskiej. 

                                        / stanowią załączniki/  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował do Naczelników Wydziałów i Pani Sekretarz 

Miasta o prawidłowego pisania projektów uchwał, pod względem edytorskim. 

 

Burmistrz Miasta – stwierdził, że pisma i uchwały są wysyłane do RIO, Radców Prawnych 

Urzędu Wojewódzkiego i nie było uwag, co do sposobu ich pisania. 

Przewodniczący  Rady Miejskiej poinformował, że wszyscy Radni otrzymali druki 

oświadczeń majątkowych a termin ich złożenia upływa z dniem 30 kwietnia 2009 roku. 

Zaapelował o wcześniejsze składanie druków celem sprawdzenia w BRM. 

 

 Ad. 9. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej –poinformował, że następna Sesja Rady planowana była  

na  23 kwietnia 2009 roku, ale jest propozycja zmiany terminu na 22 kwietnia 2009 roku  

o godz.13-tej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie zmienionego terminu  

najbliższej sesji 

                                    18 „za”,0 „przeciw, 0 „wstrzymujących” 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że następna Sesja Rady Miejskiej planowana 

na 22 kwietnia  b.r. godz.13-ta  z tematami: 
   1.Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2008 rok. 

   2.Udzielenie  absolutorium Burmistrzowi Miasta Łowicza. 

 

Radna Jolanta Głowacka – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła terminy 

planowanych posiedzeń Komisji w miesiącu kwietniu b.r.                          

                                     / stanowi załącznik / 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie planowanych  wspólnych  

posiedzeń komisji, ze względu na wspólny temat. 

 

                                     17 „za”,0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących” 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że przedstawione terminy posiedzeń zostały  

przyjęte.  

 

Ad. 10 . 

 

Na tym zakończono obrady XXXVIII  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

 

 

Protokółowała:                               Sekretarz Sesji:                     Przewodniczący Rady                 

 

Alicja Dutkiewicz                          Ewa Zbudniewek                      Henryk Zasępa 

 

 

 


